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EU: Rozhodnutí Evropské unie zahájit příští měsíc rozhovory o členství s Ukrajinou je “v
ohrožení” a v bloku neexistuje žádná dohoda, která by Kyjevu poskytla dalších 50 miliard
eur (54 miliard dolarů) na pomoc, uvedl v pátek vysoký představitel.

Neveselé komentáře odrážejí narůstající únavu na Ukrajině, která se od února 2022 snaží odrazit
ruskou invazi, a mezi západními podporovateli Kyjeva vládne s prodlužující se válkou chmurnější
nálada.

Na základě pravidelných ujišťování, že EU bude stát na straně Ukrajiny, „jak dlouho to bude
potřeba“, úředník uvedl, že poslední diskuse v bloku o další podpoře Kyjevu byly „kontrolou reality“.

“Lídři… si uvědomili, že je to dost drahé,” řekl úředník, který se podílí na přípravě summitu
národních vůdců 27 členských států EU v Bruselu. “Jak za to zaplatíme?”

Návrh výkonné složky Evropské komise na revizi dlouhodobého rozpočtu bloku na přidělení dalších
50 miliard eur pro Ukrajinu do roku 2027 byl kritizován z několika stran, uvedl úředník.

Úředník uvedl, že nedávné rozhodnutí německého ústavního soudu o rozpočtu dále zpřísnilo
manévrovací prostor pro největšího finančního přispěvatele bloku.

“Nemůžeme dovolit, aby Ukrajina zkrachovala, to pro nás nepřichází v úvahu. Ale není to snadné,”
řekl úředník, který pod podmínkou anonymity promluvil o jednání mezi lídry EU, která probíhají za
zavřenými dveřmi.

Také zpochybňuje zahájení formálních rozhovorů o členství EU s Ukrajinou a prohlásil, že očekávání
rozhodnutí na stejném summitu příští měsíc jsou „v ohrožení“.

Úředník jako jeden důvod uvedl odpor Maďarska, který potenciálně brání jednomyslnosti nezbytné
pro takový krok.

Také uvedl, že někteří lídři EU navrhli vrátit se k tématu v březnu 2024 poté, co Evropská komise
přislíbila další posouzení, zda Ukrajina splnila zbývající podmínky.

Zatímco Maďarsko otevřeně požadovalo novou strategii EU pro válku Ruska na Ukrajině,
představitel řekl, že i další členové bloku se stále častěji ptají na budoucnost války poté, co selhaly
naděje na ukrajinskou protiofenzívu

“Možná jsme měli příliš vysoká očekávání,” řekl úředník. “Budeme nadále podporovat Ukrajinu
finančně, vojensky? Máme na to prostředky? Jsme si jisti, že nás USA budou v nadcházejících letech
následovat?”

“Není to tak, že by lidé volali po míru. Jednotliví členové velmi jasně řekli, že to v určitém okamžiku
potřebujeme ukončit. Konsensus je pokračovat v poskytování podpory Ukrajině, ale některé z těchto
otázek vyvstávají.”
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